
 
 

Protokół 

Posiedzenie Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki społecznej WRDS WD  

28 maja, godz. 10.00 poprzez komunikator internetowy ZOOM Cloud Meeting 

 

I. Porządek obrad: 

 

1. Powitanie - Marek Moszczyński, Przewodniczący zespołu, BCC. 

2. Propozycja tematów kolejnych spotkań (porównanie do sytuacji z poprzedniego roku): 

a) sytuacja finansowa szpitali należących do Województwa Dolnośląskiego; 

     - szpitale psychiatryczne; 

     - szpitale powiatowe; 

     - lecznictwo ambulatoryjne; 

     b) finansowanie świadczeń zdrowotnych; 

     c) wynagrodzenie pracowników. 

3. Dyskusja dotycząca proponowanych tematów oraz ustalenie osób przygotowujących 

informację. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

I. Lista obecności: 

 

1. Marek Moszczyński, przewodniczący Zespołu, BCC 

2. Marcin Krzyżanowski, wiceprzewodniczący Zespołu, Wicemarszałek Województwa 

Dolnośląskiego 

3. Małgorzata Nakraszewicz, wiceprzewodnicząca Zespołu, Pracodawcy Zdrowia, 

Konfederacja Lewiatan 

4. Iwona Drelichowska-Stopa, Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej Dolnośląskiego 

Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu 

5. Zuzanna Jakimowicz, Zastępca Przewodniczącej Międzyregionalnej Sekcji Ochrony 

Zdrowia NSZZ Solidarność 

6. Krzysztof Tenerowicz, Przewodniczący KZ NSZZ „Solidarność” w NFZ O. Wrocław, 

członek Krajowego Sekretariatu Ochrony Zdrowia 

7. Leszek Grodziński, Konfederacja Lewiatan, Prezes Zarządu NZOZ Przychodnia-

Piaskowa Góra Sp. z o.o. Wałbrzych 

8. Waldemar Pliński, Z-ca dyrektora Departamentu Zdrowia UMWD 

 

II. Treść wystąpień: 

 

1. Marek Moszczyński, nowy przewodniczący Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki 

społecznej, reprezentujący BCC, witając zebranych, zaproponował, aby w trakcie 



spotkań udało się przedstawić bieżący stan systemu opieki zdrowotnej na Dolnym 

Śląsku. Jak dodał, jest to system skomplikowany, dodatkowo zaburzony przez 

pandemię. Składa się on ze szpitali podległych Samorządowi Województwa, w tym 

jeden podległy Ministerstwu Zdrowia, szpital w Bystrzycy Kłodzkiej podlegający 

gminie, szpitale powiatowe, dodatkowo działalność ambulatoryjna, z czego część 

komercyjna. Zaproponował zebranym propozycje tematów, którymi będzie zajmował 

się Zespół: - sytuacja finansowa szpitali należących do Województwa Dolnośląskiego, 

szpitali psychiatrycznych, powiatowych, finansowanie świadczeń zdrowotnych, 

wynagrodzenie pracowników ochrony zdrowia. Zaproponował także przedstawianie na 

każdym spotkaniu informacji dotyczącej bieżącej sytuacji epidemiologicznej na 

Dolnym Śląsku w związku z pandemią COVID-19. Tutaj prośba została skierowana do 

dyrektor Iwony Drelichowskiej-Stopy o przygotowywanie na każde posiedzenie takiej 

informacji. Natomiast prośbę o przygotowanie informacji dotyczącej sytuacji 

finansowej szpitali wojewódzkich, w szczególności zaś szpitali psychiatrycznych 

skierował do Marcina Krzyżanowskiego, Wicemarszałka Województwa 

Dolnośląskiego odpowiedzialnego za ochronę zdrowia. 

2. Iwona Drelichowska-Stopa spytała, jakie konkretnie dane są intersujące dla członków 

Zespołu. Marek Moszczyński powiedział, że najbardziej stan epidemii w kontekście 

likwidowania dotychczasowych ograniczeń. Czy następuję wzrost zakażeń, czy spadek.   

3. Dyrektor Drelichowska-Stopa powiedziała, że obecnie na podstawie danych 

przekazywanych przez WSSE we Wrocławiu, nie ma danych, iż następowałby wzrost 

zachorować w związku z luzowaniem obostrzeń. Zdarzają się ogniska w różnych 

miejscach, np. w dps-ach. W związku z tym MZ i MRPiPS zaleciło wykonywanie badań 

wśród personelu tych placówek na obecność koronawirusa. Gdy okazuje się, że są 

przypadki zakażeń, wykonuje się wymazy u podopiecznych i zdarza się, że są 

przypadku bezobjawowe zakażeń COVID-19. Obecnie w dwóch dps-ach na Dolnym 

Śląsku wykonuje się te procedury, m. in. w DPS-się w Legnickich Polach stwierdzono 

zakażenie u 10 pensjonariuszy, którzy zostali przekazani do szpitali: 5 do Legnicy, 5 na 

Koszarową. WOT wykonują następne testy w dps-ach. Jeśli są doniesienia o braku 

personelu w tego typu placówkach i jeśli zgłaszają się ochotnicy, są kierowani do pracy. 

W sytuacji, gdy brak kadr, jest wsparcie studentów V roku AM lub duchownych. 

Obecnie, jak dodała dyrektor, nie ma na razie informacji, aby następował wzrost przyjęć 

do szpitali jednoimiennych. Dane: na dzień 27 maja jest 3118 osób w kwarantannie, 

946 – liczba osób izolowanych, 1112 – objętych nadzorem epidemiologicznym, 362 

osoby hospitalizowane, liczba zgonów-2, 41 – liczba ozdrowieńców, 2457 – liczba 

zdiagnozowanych przypadków, nowe zachorowania – 33. Zadeklarowała, że te dane, 

które są codziennie przygotowywane, może rozsyłać do członków Zespołu, natomiast 

one są także na publikowane na stronach DUW. (https://duw.pl/pl/biuro-

prasowe/aktualnosci-covid-19 ). Marek Moszczyński dodał, że jego niepokój wynika 

stąd, że poluzowanie może doprowadzić do wzrostu zachorowań. Ustalono, że Dyrektor 

Iwona Drelichowska-Stopa będzie przygotowywać taką informację na każde 

posiedzenie Zespołu. 

4. Małgorzata Nakraszewicz spytała, czy można uzyskać informację, na ile szpitale 

dolnośląskie są przygotowane na przyjęcia pacjentów covidowych, czy jest 

wystarczająca przepustowość. Prosiła o informację o wysyceniu łóżek  

w jednoimiennych szpitalach. Iwona Drelichowska-Stopa powiedziała, że takie są 

codziennie przygotowywane przez Wydział Zarządzania Kryzysowego DUW do godz. 

11.00. Dodała, że planowane jest zmniejszenie łóżek w szpitalach jednoimiennych 

(szpital przy ul. Koszarowej i w Bolesławcu) – tam są przewidziane redukcje łóżek. Ok. 

160 będzie uwolnionych na inne świadczenia. Jeśli chodzi o łóżka pediatryczne  

https://duw.pl/pl/biuro-prasowe/aktualnosci-covid-19
https://duw.pl/pl/biuro-prasowe/aktualnosci-covid-19


i gastroenterologiczne, to obecnie jest to uzgadniane z NFZ. Tam może nastąpić 

reedukacja tych łóżek. Decyzja może być podjęta do końca tygodnia. Natomiast 

maksymalne wysycenie: Koszarowa – max. liczba pacjentów przyjętych w ciągu 

jednego dnia to było 130 osób, natomiast liczba łóżek finansowanych przez NFZ 

(płacono za gotowość przyjęcia pacjentów) wynosiła 462 łóżka. Bolesławiec – max. 

liczba osób przyjętych – 60, liczba łóżek – 148. Jak dodała Dyrektor Drelichowska-

Stopa, oprócz szpitali jednoimiennych (które nie posiadają wszystkich świadczeń 

medycznych np. ginekologicznych) Wojewoda Dolnośląski podjął decyzję  

o wytypowaniu dwóch ośrodków, które świadczą te usługi: kardiologiczno-

ginekologiczny dla pacjentów covidowych – Kamieńskiego we Wrocławiu, jednakże 

tych pacjentów było bardzo niewielu. Świadczenia dla dzieci zakaźnych – klinika USK. 

Na Dolnym Śląsku: Oborniki Śl.  jako izolatorium pełni funkcję szpitala zakaźnego, 24 

pacjentów przyjętych przy 84 dostępnych łóżkach; Legnica – zabezpieczenie pacjentów 

kardiologicznych, neurologicznych, okulistycznych, otolaryngologicznych  – osobny 

budynek: max. 20 osób przyjętych na 75 przygotowanych łóżek, szpital w Wałbrzychu 

(Sokołowskiego): średnio hospitalizowanych 20 pacjentów na 38 łóżek 

przygotowanych; szpital psychiatryczny w Bolesławcu: 44 łóżka gotowe (wczoraj 

decyzja o zmniejszeniu do 22), najwięcej 14 osób przebywających w placówce. Trzy 

ośrodki realizujące stomatologię covidową.  

5. Marek Moszczyński poprosił marszałka Krzyżanowskiego o przygotowanie 

informacji na temat sytuacji finansowej placówek medycznych należących do SW. 

Marcin Krzyżanowski powiedział, że ta informacja zostanie przygotowana. Odniósł 

się jednocześnie do sytuacji związanej z odmrażaniem życia społ.- gosp., to ono 

rozpoczęło się wraz z długim weekendem (1-3 maja) – zwiększona liczba osób  

w miejscach publicznych. Od początku maja można mówić o odmrażaniu. Jeśli chodzi 

o poziom wypełnienia szpitali, to on się nie zmienia od początku maja. W szpitali przy 

Koszarowej jest 114 sal do dyspozycji, miejsc 248. Ta sytuacja się komplikuje, gdy 

wybuchają ogniska w dps-ach lub np. szpitalu w Kłodzku. Marek Moszczyński spytał, 

ile czasu zajmie przygotowanie informacji na temat sytuacji finansowej w porównaniu 

rok do roku.  Marszałek Krzyżanowski powiedział, że ciągu dwóch tygodniu jest to 

możliwe. Marek Moszczyński powiedział, że to może być 20-minutowa prezentacja. 

Ustalono, że najbliższe posiedzenie Zespołu odbędzie 19 czerwca o godz. 11.00. Iwona 

Drelichowska-Stopa dodała, że przygotuje informację nt. epidemii dzień wcześniej  

i prześle członkom zespołu.  

6. W wolnych wnioskach Ewa Jakimowicz, NSZZ „Solidarność” wniosła o 

przedstawienie informacji o sposobie rozliczania szpitali przez NFZ za utrzymywanie 

łóżek w gotowości do przyjmowania pacjentów. Ustalono, że następne posiedzenie 

Zespołu zostanie zaproszony dyrektor Dolnośląskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ, 

który tę informację przedstawi. Także cena testów. Marek Moszczyński powiedział, 

że Marszałek Krzyżanowski będzie miał tę informację. Marcin Krzyżanowski 

powiedział, że w tej kwestii będą zmiany i dobrze by było, gdyby tę informację mógł 

uzupełnić prezes DOW NFZ.  

7. Leszek Grodziński, Konfederacja Lewiatan, poruszył problem wysokim cen kamer 

termowizyjnych do badania temperatury pacjentów, którzy korzystają z usług POZ. 

Prosił o rozważenie tego tematu na następnym posiedzeniu Zespołu. (ta wypowiedź 

została przekazana telefonicznie, bo pan Leszek Grodziński nie mógł się połączyć).  

8. Marek Moszczyński zakończył posiedzenie.  

 
Protokół sporządziła:     Zatwierdził: 
Aldona Andrulewicz, sekretarz WRDS WD  Marek Moszczyński, Przewodniczący Zespołu 


